
 

 

 

 Republika e Kosovës  
Republika Kosovo - RepublicofKosovo 

Kuvendi - Skupština - Assembly 

VI Saziv    

Jesenje zasedanje  

Komisija za Javnu administraciju, lokalnu samoupravu i medije  

Sednica br. 46 

Priština, od 19 decembra 2018, u :10:00 časova 

Zgrada Skupštine, sala N-302  

                                                    Zapisnik 
 

 

 

Sednici su učestvovali : Nait Hasani, Shqipe Pantina, Valon Ramadani, Adem Mikullovci, Arban 

Abrashi, Imet Rrahmani, Xhevahire Izmaku, Rasim Selmanaj, Milaim Zeka i Albert Kinolli. 

  

Odsutni: Jasmina Živković. 

 

Sednici su učestvovali : ministar MER, Valdrin Lluka, Agim Kukaj, Sami Oroci, KDI, Kosova 

Post, RTV21, Ekonomia online, NVO- Handikos i  Koha ditore.  

 

Pomoćno osoblje Komisije: Drita Morina i Mirjeta Heta. 

 

Sednicu predsedavao : Nait Hasani, predsednik Komisije. 

 

Dnevni red: 

 

1. Usvajanje dnevnog reda; 

2. Sednica sa Ministrom ekonomskog razvoja g. Valdrin Lluka, u vezi sa pitanjem 

digitalizacije radio difuzivnih zemaljskih emitovanja;  
 

1. Usvajanje dnevnog reda;  

Dnevni red je usvojen bez promena  

2. Sednica sa Ministrom ekonomskog razvoja g. Valdrin Lluka, u vezi sa pitanjem 

digitalizacije radio difuzivnih zemaljskih emitovanja;  
 



Nait Hasani, - informisao je ministra MER-a, da je na zahtev komisije određen sastanak o 

pitanju digitalizacije, jer Nacrtom zakona o budžetu za 2019. god., nije  predviđena raspodela 

sredstava za proces digitalizacije, iako je prema važećem zakonu za digitalizaciju, proces je 

trebao biti završen 2017. godine. Budući da digitalizacija nije počela, dok je zakon na snazi imao 

ograničeni rok implementacije, on je pitao, da li postoji neki nacrt ili plan za sprovođenje zakona 

i treba li zakon da se izmeni ili treba naći novi način za rešavanje problema digitalizacije 

 
 

Valdrin Lluka,- Ministar MER, rekao je da je pravi nosilac zakona NKM. Po zakonu, definisani 

su uslovi emitera, obaveze prava multipleks operatora i pruži laća  medijskih usluga.  

Prema članu 47., Zakona o NKM, propisano je da digitalizaciju treba regulisati posebnim 

zakonom, koji spada u domen odgovarajućeg Ministarstva - MER. U izradi nacrta zakona, u 

radnim grupama su prisustvovale sve interesne grupe ARKEP, NKM, RTK, KTTN, OSCE, 

IPKO, itd., Ali u amandmanima na Nacrt zakona, uklonjena je odgovornost MER-a. odgovornost 

prema važećem zakonu, prešla je na NKM, koja je odgovorna prema važećem zakonu, tako da i  

odgovornost za neizvršenje zakona pripada NKM. Važno je napomenuti da je NKM uspostavila 

nadzornu komisiju  za tender za digitalizaciju, komisiji u kojoj, NKM imala predsednika i dva 

člana, ARKEP, dva člana, dok je jedan član bio iz MER-a. Komisija nije došla do bilo kakvog 

rezultata za taj proces, tako da ista preuzima punu odgovornost. 

 
 

Shqipe Pantina, -  pitala je, pošto Vlada nije izvršila svoje obaveze (odobrenje  Strategije ),  da 

li je obavešten MER, gde je stagnirao proces odobrenja strategije, Da li Vlada ima plan  za 

stvaranje nove infrastrukture, ili će se upotrebiti postojeća infrastruktura, ili treba da Skupština 

menja zakon? 
 

Xhevahire Izmaku, - veoma je uznemiravajuće ne odobrenje Strategije od strane Vlade, njen 

zahtev je bio da se počinje sa radom.  
 

Adem Mikullovci, - pitao je: koji uređaji će biti digitalizovani, jer su postojeći uređaji zastareli. 

 

Imet Rrahmani,  - pitao je: da li su izračunati troškovi digitalizacije i da li je ta procena realna. 

 

Milaim Zeka, - kako je moguće, da u odredbama zakona, određuju uslovi i pravila tendera, ako 

Vlada ne preuzima odgovornost o procesu digitalizacije, digitalizacija neće se vršiti nikada. 

 

Nait Hasani, - pitao je:  Da li je Vlada dodelila budžet za digitalizaciju, ili će to biti dozvoljeno 

operatorima.  

 

Agim Kukaj, - Predstavnik MER, odgovarajući na postavljena pitanja, istakao je da je MER 

spreman da preuzme odgovornost, ali zakonom je predviđeno da se frekvencije raspisuju 

tenderom  i zabranjeno je davati različite frekvencije. Ali oni koji se prijavljuju za frekvenciju 

obavezni su da izgrade prenosnu mrežu i na osnovu toga vredi napomenuti da analogni kanal 

važi za 18 digitalnih kanala.  

Strategija NKM-a nikada nije ispunila uslove pod administrativnim uputstvom Vlade. Zakon je 

implementiran bez strategije - nije bilo potrebe za strategijom. Hendikep je bio u tome što je 

NKM zatražila da nadzorna Komisija za digitalizaciju, ima još jednog člana, dakle po dva člana, 



da budu tri člana i predsedavajućeg komisije, dok je MER zatražio da vodi proces i predsedava 

komisijom sa samo jednim članom komisije i komisiji da se doda još jedan član iz ARKEP, kao 

nacionalnog regulatora frekvencijskog opsega.  

On je takođe obavestio Komisiju da je u svojstvu nadležnog zvaničnika MER-a imao sastanke sa 

Svetskom bankom o analizi šta treba da se uradi sa procesom digitalizacije, kako pristupiti 

problemu, tako da na osnovu takve analize, započeti projekat u januaru 2019. god. 

 Veoma važno pitanje za proces je ko će biti vlasnik i ko će održavati taj proces.  

 

Zaključak: Na predlog svih članova komisije, odlučeno je da se na sledećoj sednici pozove 

ministar MER,  NKM i ministar Finansija. 

 
 

Sednica završena u: 12:15.časova 

 

Pripremio: 

Pomoćno osoblje Komisije.  

                                                                                                               Predsednik Komisije, 

                                                                                                                   --------------------- 

                                                                                                                      Nait Hasani 

 
 

 

 

 
 
 
 
 
 
 

 

                                                                                                       


